
TEMAT: Pisownia –ji,  –ii ,  –i  w niektórych formach rzeczowników.  

Zapoznajcie się, proszę, z poniższymi zasadami pisowni zakończeń – ji , – ii oraz  – i,                 
a następnie wykonajcie ćwiczenie. Gotowe,  prześlijcie na adres: agga.wika@gmail.com       
do dnia 15.05.2020r. 

 

1. –ji piszemy: 

W dopełniaczu, celowniku i miejscowniku liczby pojedynczej oraz w dopełniaczu liczby 
mnogiej rzeczowników rodzaju żeńskiego zakończonych w mianowniku na   –cja,  –zja ,  
– sja, np. 

kolacja – kolacji, 

wizja – wizji, 

wersja – wersji.  

2. – ii piszemy: 

Po spółgłosce w dopełniaczu, celowniku i miejscowniku liczby pojedynczej                    
oraz w dopełniaczu liczby mnogiej rzeczowników rodzaju żeńskiego obcego 
pochodzenia, zakończonych w mianowniku na – ia, np. 

gwardia – gwardii, 

teoria – teorii, 

filharmonia – filharmonii 

3. – i piszemy: 

Po samogłosce w dopełniaczu, celowniku i miejscowniku liczby pojedynczej                  
oraz w dopełniaczu liczby mnogiej rzeczowników rodzaju żeńskiego zakończonych         
w mianowniku na – ea, lub – ja, np. 

orchidea – orchidei, idea – idei, Korea – Korei, 

nadzieja – nadziei, epopeja – epopei, zgraja – zgrai. 

 

 

 

 



 

Ćwiczenie: 

Uzupełnij wyrażenia i zwroty rzeczownikami z ramki w odpowiedniej formie. 

agresja, filharmonia, informacja, teoria, szyja, ziemia, konfekcja, Hiszpania, weterynaria, 
ortografia, aria, Szwajcaria, aleja, kopalnia, opinia, fotografia 

udzielić … 

twórca … 

premiera w … 

remont … 

węgiel z … 

sprzeciwić się … 

wybrać się do … 

sprzedawca … 

lekarz … 

ból … 

wystawa … 

zasady … 

wykonanie … 

grudka … 

wybrzeże … 

zasięgnąć … 

 


